
Referat fra FU og Formandsmøde i Dansk Køreforbund 

D. 17. marts 2024. Kl. 11.00 til 15.00 

Sted: Høje Dong 12, 2630 Stenstrup 

Eftersom Hovedbestyrelsen er øverste myndighed i DKF kan der ikke besluttes på formandsmøder. 

Derfor er referatet ikke et beslutningsreferat, men med alle tilkendegivelser. 

Fremmødte:  

DKS, SOK, Pløjeudvalg, HKS, ØKS, Præsidenten, Traditionel Kørekultur, Junior udvalg, 

MKS, Formand DKF, VKS, SKS, Medlem DKF, VK, Webmaster, Sekretær, Suppleant, SSK,  

Ullerup Køre – Rideklub, FKS og Køreudvalget. 

 
Forslag til ordstyrer 
 

 
Jens Boddum valgt 

 

Pkt. 1:  

Orientering om klubmodulet. Drøftelse 
af muligheder for lokale infomøder om 
klubmodulet, hvor flere personer fra 
hver forening kan deltage. (Elin og 
Kasper) 

 

Elin Juelsgaard fra FU (fremover EJ) orienterer om og 
viser brugen af klubmodulet. EJ viser på overhead brugen af 
klubmodul. 
Grundet DKF bruger det, er det billigere for de forskellige 
selskaber at anskaffe og drifte. 
Det er meget udbredt i hele landet i mange forskellige 
sportsgrene. 
Ved stævner kan der med det samme konstateres om 
deltagerne har betalt kuske licens. 
Der spørges om regnskabsdelen kan fravælges. Det kan 
man godt. 

Kurt Pedersen fra MKS (fremover KK) pointerer at det ikke på 
noget tidspunkt skal være tvungen brug af klubmodul. 

Carsten Brix (fremover CB) mener det vil være en fordel at alle 
kommer med, da det giver konsensus i brugen af klublicens 
m.m. 
Jens Boddum (fremover JB) pointere, at det er godt for 
selskaberne i fht automatisk opkrævning kontingent at bruge 
klubmodulet. Så skal medlemmer vælge medlemskab fra og 
ikke som i dag, hvor man skal rykke flere gange. 
Anne Grethe Nørgaard (fremover AG) spørger om der er brug 
for noget undervisning i brugen af klubmodulet. 
JB foreslår at der laves undervisning i brugen, så man kan få 
mest muligt brug af det. JB kan være i tvivl om hvorvidt, der vil 
være nok deltagere i et kursus eller om der skal laves f.eks et 
webinar. 
Erling Larsen (fremover EL)EL foreslår at det kan gøres i de 



respektive distrikter. EJ foreslår i forbindelse med dette, at 
selskaberne lige venter og drager nytte af VKS’s erfaringer. 
I starten er de afventende selskaber velkommen til at 
kontakte EJ, for viden og support. 
 

 

Orientering vedr priser: 

5000 for hjemmeside og 2500 for oprettelse i systemet. 
200 kr om måneden for hjemmeside, regnskab og 
support. 
 

 
Pkt. 2:  

Oplæg om forslag til sikring af det gode 
samarbejde mellem FU og de enkelte 
udvalg vha. observatører fra FU. (Erling) 

 

EL kommer med et oplæg omkring samarbejdet og 
brugen af observatører.  
Observatørernes opgaver vil være kontakt mellem udvalg 
og FU. 
AG uddyber med orientering omkring valg af 
observatører, som vil komme med ud i referatet. 
Efterskrift: 
Tømmerkørsel: Jette 
Pløjning: Erling 
Køreudvalg: Anne Grethe  
Traditionel: Elin 
Junior: Nikolaj 
Brugskørsel: Erling 
 

Pkt. 3:  
Orientering til formænd skal sikre at 
opkrævninger til næste års kontingenter 
i lokalforeningerne skal være uden 
abonnement på Køresporten. Det skal 
opkræves særskilt. (Erling) 
 

EL orienterer om Køresportens fremtid.  
Der er foreløbig til to numre mere grundet økonomien. 
Det er svært at bibeholde bladet, så længe der ikke er 
økonomi til det. 
Der er færre og færre, der holder Køresporten. 
EL åbner op for muligheden for at Køresporten fremover 
kan være digitalt. 
Der er nogle selskaber, der vælger at kontingent dækker 
man automatisk får Køresporten. 
Dette kan være en mulighed i fht den digitale udgave.  
Tages op på næste formandsmøde. 
 

Pkt. 4:  

Drøftelse af økonomi:  

Med udgangspunkt i budget 2024 skal 

der tages stilling til om der skal varsles 

kontingentforhøjelse i 2025. (Bilag med 

budget 2025 vedlægges) (Erling og 

Kasper)  

 

EL orienterer om økonomien. Der kan ikke fremlægges et 
forslag til budget 2025, da DKF ikke har fået dette års 
medlemstal. 
Der er ikke lagt et færdigt budget, men der er en del 
penge på forbundets konto d.d, men der skal trækkes 
100.000 kr herfra til at betale for trykning af jubilæums 
bogen.  
EL orienterer om af FU forbeholder sig ret til at sætte 



kontingentet op. 
JB mener på vegne af SKS’s at udgifterne skal mindskes i 
tilfælde af underskud i stedet for at øge kontingentet. 
JB er af den overbevisning at pengene gør mest gavn ude 
hos selskaberne. 
Henning Clausen (fremover HC) tilkendegiver at JB er 
inde på det rigtige. Der kan dog være et problem i fjt 
afholdelse af DM, da der er nogle faste krav, eksempelvis 
er der 14 klasser til dette års DM og 
Forbundsmesterskab. På det område kan det være 
nødvendigt med tilskud.  
AG kommer med flere ideer til hvor udgifterne kan 
minimeres. (championatsdækner og årets hest) 
EJ foreslår at der lægges mere arbejde i at søge 
sponsorer. Desuden kan der også spares på f.eks. 
dækner og lign. til mesterskaber. 
EL viser på en tegning, at økonomien er for 
nedadgående. 
JB pointerer at der er flere udgifter, formentlig pga viften 
af stævner af mere varierende. 
HC: det bliver dyrere for de selskaber der fremover skal 
afholde mesterskaber. 
AG: det er en sandhed med modifikationer, da VK i 2013 
afholdt NM og DM i 2000, 2008 og 2016 ikke fik tilskud 
fra DKF ud over kørsel over 500 kr til hver dommer. Men 
med nedgang i antal af kuske, er der færre til at betale 
udgifterne. Tilskuddet fra DKF startede i 2021 til NM og 
DM i SKS. DKF indførte fast tilskud for at kunne 
budgettere med det og ikke blev overrasket hver gang.  
CB: selskaberne skal vide præmisserne inden de byder 
ind på afholdelse af mesterskaber. 
JB: der skal komme materiale ud i så god tid inden HB 
møde, så selskaberne kan tage stilling til om de kan/vil 
afholde mesterskaber. 
EL: Forslagene vil komme frem til det formandsmøde der 
afholdes inden HB møde. 
Ole Christiansen (fremover OC) stiller spørgsmål til 
hvordan budgettet for 2025 ser ud.  
EL fortæller at der i år budgetteres med et underskud på 
50.000 kr og det er de tal, der skal arbejdes ud fra. 
Der skal i 2025 findes mellem 60 og 70.000 kr mere pga. 
forventet nedgang i medlemstal. 
EL: Der er planer om et formandsmøde i god tid før HB, 
så selskaberne får god tid til at diskutere det. (oktober) 
Henrik Høper (fremover HH) efterlyser specifikke forslag 



til besparelser. Dette arbejdes der med i FU med input 
fra alle selskaber og udvalg.  
JB: det kan ikke forventes af FU har et budget klar i 
foråret  
ØKS: Det tilkendegives at det er godt med et 
forretningsudvalg, der er på forkant med problematikken 
omkring økonomien 
 

Pkt. 5: 
Stillingtagen til varsling af 

vedtægtsændringer ifht. FU 

medlemmer: ) Valg perioder, hvem kan 

opstilles, konstituering af FU efter HB. 

Forslag til tekst for vedtægtsændring 

eftersendes inden mødet. (Erling) 

 

AG orienterer om kort dette. 
Hvornår er det A eller B medlemsskaber. 
Hvordan skal valgperioderne være for de enkelte 
medlemmer i bl.a. FU. 
F.eks. hvor mange suppleanter skal der være? 
JB tilkendegiver at vedtægterne fungere fint ”i fredstid”. 
Problematikken kan komme, hvis der bliver divergerende 
opfattelser af hvordan arbejdet skal foregå. 
AG orienterer om, at det er et stort stykke arbejde foran 
med ændringer. 
Til næste formandsmøde kan det forventes at være et 
forslag. 
 

Pkt. 6:  
Fælles inspiration fra alle 
selskaber/foreninger/udvalg til hvordan 
vi hverver flere medlemmer samt 
fastholder, de, som allerede er 
medlemmer? Hvert selskab skal 
forberede et kort oplæg om deres gode 
historier fra baglandet. (alle) 
 

OC fra arbejdsgruppen i SSK: Der laves nogle mindre 
stævner, hvilket er godt i fht at holde på medlemmerne. 
Det er også godt for økonomien i klubben. Medlemsantal 
ml 45-50 
Jens Juul (fremover JJ) pløjeudvalg: arrangement på 
Sjælland for nye pløjere. Det er vanskeligt at lave 
efterårsarrangement i fht EU regler 
Susanne Juhl (fremover SJ) HKR: meget få medlemmer – 
ca 20 stk. 
Dette primært pga økonomien. 
Annette Roed ØKS (fremoverAR) : frafald hvert år ml. 2-4 
medlemmer. Meget få unge kuske. Men hyggeture er 
populært. Gør meget PR igennem bl.a. Facebook. 
Forsøger at være meget brede i arrangementer. 
Ivan Bak præsident (fremover IB) julehilsen til 
protektoren og invitation til DM, Kongehuset takkede nej 
tak pga optaget kalender. 
CB Traditionel kørsel: reglementet er justeret. Interessen 
er stigende for traditionel kørsel. Planer om en dommer 
uddannelse. 
HH Juniorudvalg: formål m.m. er lige lavet. Junior 
udvalget er opstået igen efter en pause på nogle år. 
Der er to arrangementer i foråret: mentaltræning i 
Revsø, i april er der temadag på Vilhelmsborg med 



forskellige foredrag. Den dag er åben for alle med 
interesse i dette. 
Kørelejren er helt booket – 10 deltagere. 
EM i Sverige. 
AG foreslår at der tages stilling til børneattester. HH er 
enig i det skal med i udvalgets arbejde. 
Kurt Kristensen MKS (fremover KK): medlemstal faldende 
– pr 57. Der er ikke mange unge kuske. Der arrangeres en 
Åben Hus dag, i håb om at tiltrække unge kuske. 
KK opfordre DKF til at mindske kravene til stævnerne. 
Arnild Arp (fremover AA) Køreudvalget: pointerer at 
Køreudvalget kun beskæftiger sig med landsstævner og 
mesterskaber. 
Josefine Frost Ullerup (JF) Er en lille forening. JP fortæller 
om de forskellige tilbud. Medlemstal er 40  
Jackie fra Slangerup køreforening: Der arbejdes på at 
udvide deres tilbud i arrangementer. Både stævner og 
skovture. 
Medlemstal ca. 15 
EL  
HC DKS: stort tilgang – ca 200-250 medlemmer.  
Der holdes landsstævne og mesterskaber. Små selskaber 
benytter DKS’s anlæg. Der er dog lidt begrænsning i brug 
af dressurbaner afhængig af vejrforhold. 
Der er DM i uge 34.  
Der bliver bl.a. en para klasse.  
Kommentar til arbejdet med børn: for at kunne arbejde 
med unge mennesker i forskellige lande skal man tage et 
digitalt kursus som official. 
EL formand i DKF: der er holdt en del skypemøder. Der er 
meget arbejde i FU.  
EL orienterer om jubilæumsbogen. Der er ingen bog 
endnu. Det kneb lidt med materiale fra de respektive 
selskaber. Der er sendt opfordring ud og EL hører ikke 
mere. 
Der bliver to gange tilkendegivet fra Ole Jespersen, at alt 
er i orden og der nok skal komme en bog. Der efter er 
det ikke muligt at få kontakt i 4,5 måned.  
OJ opfordres til at bogen bliver færdig inden protektor 
prinsesse Benediktes 80 år fødselsdag, således  
Jette Malthe-Bruun sammen med Ivan Bak (Jette er 
pænere end Erling ☺ ) skal til fødselsdagen. 
Dette kan ikke ifølge vedkommende lade sig gøre.  
Oprindelig aftale lød på bogen skulle være klar i 
november 2023. 



EJ VKS: VKS har fået et rigtig godt samarbejde med 
Herning Kommune og sponseret et klubhus. Dette har 
haft en meget positiv indvirkning på samarbejde i 
klubben. 
Der er uddannet trænere under DKF og der laves små 
stævner for at få nye medlemmer. 
Unge under 14 år kan bliver medlem for 65 kr, da 
Herning giver 135 kr pr ung medlem. Fra 15-25år gives 
der 50 kr i medlemstilskud. 
Nikolaj Bak Hansen (fremover NB)FKS: 46 medlemmer. 
Der arbejdes på mere socialt samvær. Der er flere vinter 
arrangementer. Dette har betydet medlemstilgang på ca. 
10 medlemmer. 
Der laves små åbent hus arrangementer, så folk kan 
komme og prøve.  
FKS deltager i forskellige hestearrangementer. 
AG VK: 89 medlemmer. VK mistede desværre nogle 
husstandsmedlemmer. Der er lavet facilitetskort, således 
man betaler for at bruge banerne. Det betyder at alle 
kan betale for at bruge banerne/faciliteterne, når der 
betales et facilitetskort 
Der er 50 års jubilæum i VK og dette afholdes 13. juni. 
Der er rigtig mange arrangementer af forskellig art i 
foreningen. Det foregår både på kørecentret og i 
lokalområdet. 
Der er gang i flere træninger/undervisninger lokalt. Det 
giver flere medlemmer. 
JB SKS: 75 medlemmer. Det går rigtig godt og har 
aktiviteter og stævner i alle grene af køresporten. Det 
største aktiv i f.eks. SKS er fællesturene. Det sociale er 
det, der betyder rigtig meget. 
Slesvigske vognsamling lukkede og her fik SKS lov til at 
overtage 15 gamle vogne, der skal bruges i forbindelse 
med stævner/arrangementer i traditionel kørsel. Der er i 
gennemsnit et arrangement hver tredje uge gennem 
året. 
HH opfordrer alle selskaber til at gør meget mere ud af 
PR og være mere udadvendte, opsøgende og meget 
synlige til alle mulige forskellige hestearrangementer. 
Det er vigtigt at der er rutinerede medlemmer, der kan 
hjælpe folk i gang med køb af seletøj og vogne. 
AG fortæller om forskellige forsikringer. Tre forskellige 
forsikringsselskaber er kontaktet i fht om DKF kan lave en 
fælles forsikring, men ingen er vendt tilbage. 
IB opfordre til at passe på de medlemmer vi har, idet 



foreningslivet i Danmark er udfordret. Desuden bliver 
det sværere og dyrere at have heste.  
 

Pkt. 7:  
Orientering om elitetræning (KU). 
 

AA orienterer om elitetræning i Jylland og Sjælland. Der 
er otte træningssamlinger hvert år. 
Der er ti undervisnings timer lørdag og søndag.  
13 deltagere på Sjælland og 10 i Jylland.  
Underviserne er begge firspandskuske og dygtige. 
2024 er der otte samlinger på Sjælland og fire i Jylland. 
Der er stor interesse blandt især sjællandske kuske.  
Der er kuske, der er på venteliste (reservehold) til de 
forskellige samlinger. 
De er i 2024 blevet opmærksomme på ændrede 
procedurer for regnskabet for Elietræning, da der 
budgetteres med kalenderår og DKF 
budgetterer/regnskab er fra oktober til oktober. Der er 
30.000 fra DKF og 30.000 fra fonden. I år er der 15.000 kr 
fra DKF. Der mangler derfor 13.000 for perioden oktober 
2023 til 1.1 2024. 
EL: Beløbet overføres såfremt regnskabsåret ændres til 
træningssamlingerne så regnskabsåret følger DKF. 
HC kommenterer at der var penge fra ferielejer – eget 
regnskab. HC mener Køreudvalget skal have eget 
regnskab.  
EL: skæringsdato skal uanset hvad følge DKF. 
Der diskuteres bredt om fremgangsmåden. 
JB opfordre til der holdes et møde mellem Køreudvalget 
og FU. Dette gøres i første omgang gennem observatør 
rollen. 



 
Pkt. 8:  
Oplæg om den nye kusketræner 
uddannelse. Hvad indeholder 
uddannelsen og hvordan kan 
foreningerne bruge trænerne (Anne 
Grethe) 
 

AG orienterer om kusketræneruddannelse. 
Der vises et powerpoint show. 
Uddannelsen startede op sidste år.  
Det er samarbejde mellem DIF, Team Danmark og DKF. 
Det giver nye medlemmer, medlemmer bliver fastholdt i 
sporten. 
Uddannelsen skal give en grundlæggende viden om 
heste, der er fokus på hestevelfærd, forebyggelse af 
dårlig medieomtale, forebyggelse af uheld, udbredelse af 
viden om brug og kørsel med heste. 
Udbredelse af viden om DKF. 
Lokalforeninger kan trække på lokale undervisere, der 
bl.a. kan hjælpe i forhold til sikkerhedstjek ved stævner 
eller andre arrangementer. 
Der kan etableres små kuskeskoler. 
Der introduceres til alle discipliner.  
Der har været en deltager fra et fritidshjem og STU tilbud 
- det var en rigtig god ting, da det kneb med viden 
omkring i sær sikkerhed. 
Der har været travtrænere med. De havde god nytte af 
det, da der er en del travskoler rundt om i landet. 
HH uddyber med at det også giver flere undervisere 
rundt om i landet. Det giver rigtig godt på flere 
parametre. 
Der snakkes også om forsikringer. 
Der skal bestås en teoretisk og praktisk prøve. 
Uddannelsen certificeres med uddannelses bevis.  
Man kan finde navnene på trænerne på DKF hjemmeside 
 

Pkt. 9:  
Orientering om registrering af heste til 
arrangementer (Anne Grethe) 

AG orienterer om registreringen i forhold til CHR. 
Registreringen skal ikke bruges ved en hyggetur. 
Der kommer et opslag på DKF’s hjemmeside. 
 

Pkt. 10: 
Orientering om Arbejdshestens dag, 
herunder hvordan alle selskaber kan 
bidrage til afholdelsen. (Kristian 
Kjeldsen) 

Jette Malthe-Bruun (fremover JM) orientere om 
Arbejdshestenes dage. 
Det er d. 8-9. juni på Gl. Estrup. 
Der bliver forskellige discipliner, bl.a. tømmerkørsel og 
toppekørsel. 
Der er søgt sponsormider og det har været succesfuldt. 
Der kan læses mere på en Facebook side og hjemmeside:  
Arbejdsdagens hest. 
 

Pkt. 11:  
Opfølgning på svindelsagen. (Erling). FU 
anbefaler, at DKF ikke rejser civilt 

EL orienterer om sagen. 
Vedkommende er erklæret skyldig. 
Der er forsvundet 55.000 fra DKF til en spejderforening. 



søgsmål. Formændene skal afgøre hvad 
der skal ske. 

De er kommet tilbage. 
Dømte erkendte 19.000 kr i fht. DKF. 
Spejderforeningen mistede betydeligt mere. 
Vedkommende er dømt til at betale pengene tilbage, 
men hvis DKF ville have de 19.000 kr tilbage, skulle der 
rejses et civilt søgsmål. 
Taber DKF dette søgsmål, ville det betyde at DKF skulle 
betale sagens omkostninger.  
Det er bred stemning for at sagen skal droppes.  
FU opfordres til at arbejde med fremtidig arbejde med 
de økonomiske forhold. 
Som det er nu, så følger EL konto og udbetalinger 
minimum hver uge. 
EL og kasserer har en fin dialog omkring økonomien. 
 

Pkt. 12: Eventuelt 
 

AA spørger om der er nogen foreninger, der har brug for 
et banebygger kursus. Sidst år blev der uddannet seks. 
Er der behov for kursus i Driving? Der er to der gerne vil 
dette. 
AA tager kontakt til de pågældende. 
Køreudvalget har holdt dommermøde. Her var 
hestevelfærd i højsædet.  
Der er kommet med en rapport fra Dyreetisk Råd 
omkring brug af heste i sport. 
Dyreetisk Råd er en udløber af Etisk Råd. De er under 
fødevareministeriet. 
Forum for hestevelfærd er en paraply over 
hesteorganisationer, og giver høringssvar til eksempelvis 
Dyreetisk råd, som p.t. har fokus på hestevelfærd ved 
spring heste og dressurhestekonkurrencer. 
DKF er forberedt i fht dette, da der er stewards ved 
landsstævner. 
Der er også fokus på hvornår hest må deltage i 
konkurrence. 1. juli må fireårs deltage i konkurrence. 
AA spørger om FU vil give Køreudvalget mandat til at 
udarbejde en ny udgave til Etiske regler for heste. 
EL orienterer om at Flemming Nielsen, VK, har arbejdet 
med ”Færdsel i åbent land”. 

 
Næste møde: 
 

 

 


